

Press release

[English](#)

[Deutsch](#)

Dataline puts print business automation centre stage at the European Printing Summit

Dortmund, 25 August 2026 - Dataline will have a prominent presence at the European Printing Summit, taking place on 29 and 30 September 2026 at Signal Iduna Park in Dortmund. At stand 11, print professionals can discover how specialised ERP, Web-to-Print and automation software can connect the path from incoming customer request to completed production order, while reducing repetitive administration and giving companies greater control over their processes.

For Dataline, the European Printing Summit is an opportunity to show what automation means in practice. For many print businesses, the challenge is not adding yet another standalone tool. It's connecting estimating, online ordering, planning, production, logistics and administration. That's exactly what visitors can explore in Dortmund, together with Dataline experts who can relate the technology directly to their own production environment and business challenges.

-

One stand, a broad Print ERP portfolio

A major reason to visit Dataline at the European Printing Summit is the opportunity to discover its broad portfolio in one place. Depending on their activities, production technology and organisation, print businesses can take a closer look at MultiPress, Unik, VG Seven, DigiFlex and Chroma.

[**MultiPress**](#) is Dataline's MIS/ERP reference for the European graphic industry and is used daily by more than 14.000 users. Its latest generation, [**MultiPress 7.0 Cosmic**](#), combines the extensive capabilities of the platform with new AI-supported functionality.

Visitors looking to connect online sales directly with production can discover [**Unik**](#), Dataline's cloud-based Web-to-Print solution. [**VG Seven**](#), recently acquired by Dataline from Italian software company VG7, adds a modern cloud-

native Print ERP platform with integrated e-commerce capabilities to the portfolio.

For companies producing labels and flexible packaging, [DigiFlex](#) provides dedicated MIS and BI/MES functionality, while [Chroma](#) addresses the complex production environments of medium-sized and large printers working in areas such as books, newspapers and magazines.

With this broad portfolio, visitors can focus the conversation on their own production environment and requirements rather than on a one-size-fits-all solution.

AI solutions with a practical purpose

Dataline will also use the European Printing Summit to demonstrate how artificial intelligence can tackle recognisable business challenges.

[EstimAlte](#) analyses the text in incoming quotation requests, identifies relevant parameters and helps users get an estimate started more quickly. [PlanmAlte](#) focuses on production scheduling, analysing changing schedules to identify bottlenecks and opportunities for better alignment between jobs, machines and deadlines.

With [FlowmAlte](#), Dataline extends automation to information that does not arrive in a predictable, structured format. Emails, notes, instructions and confirmations can be interpreted and converted into specific workflow actions. FlowmAlte received an **EDP Award 2026 for Best Technical Workflow Solution**.

Visitors can also see [EcoPrint Score](#), winner of the **EDP Award 2026 for Best MIS Solution**. It automatically calculates the CO2 emissions associated with a print job and translates them into a clear visual label, helping print companies make sustainability more tangible in discussions with customers.

Another application on show is [ParamCenter](#), which brings technical machine data together in a central library and supports companies when configuring MIS or ERP environments and comparing production equipment.

Bring your own business challenge

The technology is only part of the reason to visit [stand 11](#). Dataline is bringing a team of business experts and product specialists to Dortmund so that visitors can discuss their own organisation, processes and automation opportunities.

Business experts Christian Herr, Jan Lukat, Yves Mössinger and Robert Hartman will be available alongside **product specialists** Thorsten Peter and Georg Schuppert. Whether the question concerns quotation processing, production planning, workflow automation, e-commerce or the wider introduction of Print ERP software, visitors can use the Summit to explore which approach best matches their operation.

Dataline can also tailor a demonstration around the visitor's own production environment and priorities. This makes the European Printing Summit an opportunity not simply to see software, but to examine where administrative work can be reduced, information can flow more automatically and production processes can be better connected.

If you're planning to attend, you can book a time slot for a meeting with Dataline in advance via events.dataline.eu/EuropeanPrintingSummit2026.

If you're unable to travel to Dortmund, you can still discover Dataline's solutions through webinar sessions. You can request a personal introduction or demo via dataline.eu/start-demo.

-

About Dataline

[Dataline](#) understands what graphic companies need to streamline processes, automate workflows and optimise profit margins. Since 1997, Dataline's mission has been to modernise print production companies through **automation, digitisation and process optimisation**. Administrative processes in graphic companies consist of numerous complex steps that are unique to the industry. Generic software can barely address these challenges. To meet this specific need, Dataline developed **specialised MIS/ERP software**.

- [MultiPress](#), the MIS/ERP reference in the European graphic industry
- [VG Seven](#), a cloud-native Print ERP with an intuitive user interface
- [Unik](#), a rapidly deployable and highly affordable Web-to-Print solution
- [DigiFlex](#), the MIS and BI/MES software for labels and flexible packaging

- [Chroma](#), flexible Print ERP tailored to medium-sized and large printing companies

Now, with over 120 employees, a network of certified partners and 8 offices across Europe, this leading innovator in the industry has earned the trust of more than 1500 print media companies. The Dataline team is committed to delivering excellent quality and service, determined to remain **the MIS/ERP reference** in the printing industry.

Dataline treibt beim European Printing Summit die Print-Automatisierung voran

Dortmund, 25. August 2026 - Dataline wird auf dem European Printing Summit, der am 29. und 30. September 2026 im Signal Iduna Park in Dortmund stattfindet, prominent vertreten sein. Am Stand 11 können Fachleute aus der Druckbranche entdecken, wie spezialisierte ERP-, Web-to-Print- und Automatisierungssoftware den gesamten Weg von der eingehenden Kundenanfrage bis zum abgeschlossenen Produktionsauftrag miteinander verbindet, wiederkehrende Verwaltungsaufgaben reduziert und Unternehmen mehr Kontrolle über ihre Prozesse verschafft.

Für Dataline bietet der European Printing Summit die Gelegenheit zu zeigen, was Automatisierung in der Praxis bedeutet. Für viele Druckunternehmen besteht die Herausforderung nicht darin, noch ein weiteres Tool hinzuzufügen. Viel entscheidender ist, Kalkulation, Online-Bestellung, Planung, Produktion, Logistik und Verwaltung miteinander zu verbinden. Genau das können Besucher in Dortmund gemeinsam mit Dataline-Experten erkunden, die die Technologie direkt auf ihre eigene Produktionsumgebung und ihre geschäftlichen Herausforderungen beziehen können.

-

Ein Stand, ein breites Print-ERP-Portfolio

Der Besuch bei Dataline auf dem European Printing Summit eröffnet Interessierten die Möglichkeit, das gesamte Portfolio kennenzulernen. Je nach Anforderung der eigenen Produktionstechnologie und Organisation können sich Druckunternehmen MultiPress, Unik, VG Seven, DigiFlex und Chroma genauer ansehen.

[MultiPress](#) ist Datalines MIS/ERP-Referenzlösung für die europäische grafische Industrie und wird täglich von mehr als 14.000 Anwendern genutzt. Die neueste Generation, [MultiPress 7.0 Cosmic](#), verbindet die umfangreichen Möglichkeiten der Plattform mit neuen KI-gestützten Funktionen.

Besucher, die ihren Online-Vertrieb direkt mit der Produktion verbinden möchten, können [Unik](#) kennenlernen, Datalines cloudbasierte Web-to-Print-Lösung. [VG Seven](#), das Dataline kürzlich vom italienischen Softwareunternehmen VG7 übernommen hat, ergänzt das Portfolio um eine moderne, cloudnative Print-ERP-Plattform mit integrierten E-Commerce-Funktionen.

Für Unternehmen, die Etiketten und flexible Verpackungen produzieren, bietet [DigiFlex](#) spezielle MIS- und BI/MES-Funktionen, während [Chroma](#) auf die komplexen Produktionsumgebungen mittelständischer und großer Druckunternehmen ausgerichtet ist, die unter anderem Bücher, Zeitungen und Zeitschriften produzieren.

Dieses breite Portfolio erlaubt Besuchern Lösungen gezielt auf ihre eigene Produktionsumgebung und ihre Anforderungen zu finden, anstatt sich mit einer Universallösung zufriedenzugeben.

KI-Lösungen mit praktischem Nutzen

Dataline wird den European Printing Summit außerdem nutzen, um zu demonstrieren, wie künstliche Intelligenz konkrete geschäftliche Herausforderungen bewältigen kann.

[EstimAIte](#) analysiert den Text eingehender Angebotsanfragen, erkennt relevante Parameter und hilft Anwendern dabei, schneller mit einer Kalkulation zu beginnen. [PlanmAIte](#) konzentriert sich auf die Produktionsplanung, analysiert sich verändernde Zeitpläne und identifiziert Engpässe sowie Möglichkeiten für eine bessere Abstimmung zwischen Aufträgen, Maschinen und Terminen.

Mit [FlowmAIte](#) erweitert Dataline die Automatisierung auf Informationen, die nicht in einem vorhersehbaren, strukturierten Format eingehen. E-Mails, Notizen, Anweisungen und Bestätigungen können interpretiert und in konkrete Workflow-Aktionen umgesetzt werden. FlowmAIte erhielt einen **EDP Award 2026 als Beste technische Workflow-Lösung**.

Besucher können außerdem [EcoPrint Score](#) kennenlernen, den Gewinner des **EDP Award 2026 als Beste MIS-Lösung**. Die Lösung berechnet automatisch die mit einem Druckauftrag verbundenen CO₂-Emissionen und übersetzt diese in ein übersichtliches visuelles Label. Dadurch können Druckunternehmen Nachhaltigkeit in Gesprächen mit Kunden greifbarer machen.

Eine weitere vorgestellte Anwendung ist [ParamCenter](#). Die Lösung führt technische Maschinendaten in einer zentralen Bibliothek zusammen und unterstützt Unternehmen bei der Konfiguration von MIS- oder ERP-Umgebungen sowie beim Vergleich von Produktionsanlagen.

Bringen Sie Ihre eigene geschäftliche Herausforderung mit

Die Technologie ist nur einer der Gründe, [Stand 11](#) zu besuchen. Dataline bringt ein Team aus Business-Experten und Produktspezialisten nach Dortmund, damit Besucher ihre eigene Organisation, ihre Prozesse und ihre Automatisierungsmöglichkeiten besprechen können.

Business-Experten Christian Herr, Jan Lukat, Yves Mössinger und Robert Hartman stehen gemeinsam mit den **Produktspezialisten** Thorsten Peter und Georg Schuppert zur Verfügung. Ganz gleich, ob es um Angebotsbearbeitung, Produktionsplanung, Workflow-Automatisierung, E-Commerce oder die umfassendere Einführung von Print-ERP-Software geht, Besucher können den Summit nutzen, um herauszufinden, welcher Ansatz am besten zu ihrem Betrieb passt.

Dataline kann eine Demonstration außerdem gezielt auf die Produktionsumgebung und die Prioritäten des jeweiligen Besuchers abstimmen. Damit bietet der European Printing Summit nicht nur die Möglichkeit, Software zu sehen, sondern auch zu analysieren, wo Verwaltungsaufwand reduziert, der Informationsfluss stärker automatisiert und Produktionsprozesse besser miteinander verbunden werden können.

Wenn Sie eine Teilnahme planen, können Sie vorab über events.dataline.eu/EuropeanPrintingSummit2026 einen Termin für ein Gespräch mit Dataline buchen.

Wenn Sie nicht nach Dortmund reisen können, können Sie Datalines Lösungen dennoch in Webinaren kennenlernen. Eine persönliche Einführung oder Demo können Sie über dataline.eu/demo-starten anfordern.

-

Über Dataline

[Dataline](#) weiß, was Druckunternehmen brauchen, um ihre Prozesse zu straffen, Workflows zu automatisieren und Gewinnmargen zu optimieren. Seit 1997 verfolgt Dataline die Mission, Printproduktionsunternehmen durch **Automatisierung, Digitalisierung und Prozessverbesserung** zu modernisieren. Die administrativen Abläufe in grafischen Unternehmen bestehen aus zahlreichen komplexen Schritten, die für die Branche einzigartig sind. Allgemeine Software kann diese Herausforderungen kaum oder gar nicht lösen. Um diesem Bedarf gerecht zu werden, hat Dataline **spezialisierte MIS/ERP-Software** entwickelt.

- [MultiPress](#), die Print-MIS/ERP-Referenz in der europäischen grafischen Industrie
- [VG Seven](#), ein Cloud-natives Print-ERP mit intuitiver Benutzeroberfläche
- [Unik](#), eine schnell einsetzbare und kostengünstige Web-to-Print-Lösung
- [DigiFlex](#), die MIS- und BI/MES-Software für Etiketten und flexible Verpackungen
- [Chroma](#), ein flexibles Print-ERP, zugeschnitten auf mittelgroße und große Druckereien

Heute, mit über 120 Mitarbeitenden, einem Netzwerk zertifizierter Partner und 8 Niederlassungen in ganz Europa, hat dieses führende Unternehmen das Vertrauen von über 1.500 Druckbetrieben gewonnen. Das Team von Dataline ist bestrebt, höchste Dienstleistungsqualität zu bieten und **die Referenz in der Branche** zu bleiben.